
MFU, 151221 
 

Til stede: Ruth, Birgitte, Gitte, Per, Lars, Michael, Jacques 

Afbud: Kenn 

Fraværende: Lasse 

Dagsorden:  

1. Godkendelse af dagsorden 
Dagsorden godkendt 

2. Velkommen til Lars fra Samsø Rederi 
3. Evaluering af kommunalvalget, herunder:  

a. Nye KB-medlemmer af MFU 
EBU nedlægges pr. 1. januar 2022 
Der oprettes et 17.4-udvalg, der skal varetage erhvervslivet som et rådgivende organ for 
økonomiudvalget. Udvalget består af tre KB-medlemmer og repræsentanter fra 
erhvervslivet. Kjeld Bønkel bliver formand for udvalget.  
Per er indstillet til at fortsætte i MFU for blå blok.  
Det bliver sandsynligvis Karina Knobelauch, der deltager i MFU for Socialdemokratiet.  

4. Status på VisitSamsø 
a. Pulje og annoncering, 2022 

i. Der er d.d. tegnet puljemedlemskaber for kr. 1.156.750,- 
Budget for 2022 hedder kr. 1.260.000,-. Det forventes, at budgettet nås.  

ii. Der er d.d. tegnet annoncer for kr. 654.000,-  
Budget for 2022 hedder 675.000,-. Det forventes, at budgettet nås.  

iii. Tryk af feriemagasiner og miniguides har været i udbud. Det vindende bud på 
92.500 stk. feriemagasiner lyder på kr. 214.453,-. Der er afsat kr. 250.000,- i 
budget. Restbeløbet foreslås anvendt til enten yderligere distribution.  

iv. Der er skrevet kontrakt med distributør af feriemagasinet på distribution af 32.500 
magasiner fordelt med 15.586 til vestsiden og 16.914 til østsiden.  

b. Presseomtale, 2021 
Siden sidste MFU-møde har det særligt været omtale af Climate Award, der har fyldt. 
VisitSamsø har udsendt pressemeddelelser, der har ramt mange medier i hele verden.  
Liste over yderligere presseture/-omtale er vedhæftet.  

c. Organisationen 
i. Maria og Jacques på fuld tid, Mads er på 30 timer til og med påske, Mie er på 27 

timer fordelt på 50% markedsføring og 50% projekter.  
ii. Der er afsat budget til sommerhjælp i juni, juli og august – 30 timer pr. uge. D 

iii. er er bevilliget midler til weekendbemanding i 10 weekender hen over sommeren. 
iv. Forsøger at finde midler til yderligere personale, da det er stramt. Der er ikke plads 

til flere administrationstimer, og dermed er det umuligt at gå efter nye projekter og 
dermed eksterne midler. Det er desuden svært at afvikle ferie, og afdelingen er 
sårbar ved egen eller børns sygdom.  

d. Projekter 
i. Afslutter Verdens Mindste Krydstogt i morgen. Betegnes som en succes – de første 

ture bliver snart sat i salg.  
e. Big Five med de fire andre øer kører også godt. De første fem indsatser er blevet flot 

afviklet i 2021 med god deltagelse og presseomtale. Der udvikles tre nye aktiviteter 
(møde/erhverv + skattejagter + ) til næste år og fire af de nuværende kører videre.  



f. Landsbyer i bevægelse: Stadig god interesse. Forbereder foldere til Ballen, Langøre, 
Tranebjerg og muligvis Pillemark.  
Der sættes persontællere op i Mårup, Pillemark og Toftebjerg.  

g. Landsbyudviklingspuljen ansøgt og imødekommet med 220.000 til opsætning af 
infostandere landsbyerne ifbm. projektet ”Landsbyer i bevægelse”. Standerne udvikles og 
opsættes i løbet af de næste tre år. Bevillingen skal endeligt godkendes af 
ministerium/styrelse før vi kan gå i gang.  

h. Prognoseapparat: Aarhus Universitet og Jobcenteret i Aarhus har lavet et program, hvor 
nyligt færdiguddannede kandidater fra forskellige uddannelser bliver tilbudt at arbejde 
med et projekt i ti uger. VisitSamsø har budt ind med turismeprognose/barometer, og vi får 
svar inden nytår, om vi får et hold. Hvis det bliver, så kommer der 3-5 personer, der i løbet 
af januar, februar, marts arbejder med at udvikle prognosesystemet til os.  

i. Samsøs bedste kartoffelmad afvikles som i år og, hvis Corona tillader det, også med en stor 
event i hallen søndag den 29. maj. 

5. Bordet rundt 
a. Nyt fra STOHF 

i. Kun fem mand i bestyrelsen for tiden. Begrænset aktivitet.  
ii. Det er muligt, at deltagelsen på den store feriemesse i Herning aflyses grundet 

manglende tilmelding.  
iii. Der er uddelt puljemidler til forskellige events.  

b. Nyt fra Samsø Rederi + bus og taxi 
i. I gang med at lægge markedsføringsplaner for 2022. Der flyttes 

markedsføringsmidler fra ISABELLA til LILLEØRE. Mere til stede i og omkring Aarhus.  
ii. Der kommer ny hjemmeside i starten af året.  

iii. Der arbejdes på oplæg omkring afgange, prisstruktur mv., der skal forelægges KB.  
Der er søgt om midler fra puljen til omstilling til grøn transport.  

iv. Udbuddet på østruten er skubbet en måned frem.  
c. Nyt fra SAMSØLINJEN 

i. Fremgang på ruten. Stabilt under corona.  
ii. Glad for markedsføringen på østruten og for information omkring indsatser.  

iii. MOLSLINJEN har fået et stærkere markedsføringsteam. Mere in-house. Optimering 
af digitale kanaler og fokus på brands.  

d. Nyt fra KB 
Behandlet under punkt 3.   

6. Evt. 
Jacques orienterede om gæstetallet pr. 30. november.  
Ved brug af samme fordelingsnøgle mellem samsinger og gæster som i 2020.  

 2021 2020 

Gæster, 2021 - 1. jan-30. nov 306.924 292.282 
Gæstesejlere, 2021 37322 35.282 
Sum 344.246 327.564 

 
a. Golfklubben har gang i en masse nye aktiviteter, b.la. stor turnering med Thomas Bjørn i 

juni.  

 

Ref.: Jacques, 17.12.2021 


